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ZAPISNIK
47. sjednica Upravnog odbora Zajednice opitina Crne Gore

Sjednica je odrZana u Podgorici 1l.. novembra 2024. godine sa podetkom u 11 h u
Podgorici.

Sjednici prisustvuju:

1. Rado5 Zugi6, Opitina Zabljak, potpredsiednik upravnog odbora,
2. Aleksandar Grgurovi6, OpStina Danilovgrad, ilan,
3. Petko Bakid, Opstina Kolasin, tlan,
4. Slobodan Deli6, Op5tina Pluiine, ilan,
5. Zeliko Komnenovi6, Opitina Tiva! tlan,
6. Genci Nimanbegu, Op5tina Ulcini, tlan,
7. Stoianovi6 DuSko, OpStina Andrijevica, zamiena Elana,
8. Anita SubaSid Marvutid, OpStina Bar, zamiena tlana,
9. Boian Radoievid, Op5tina Berane, zamjena Ilana,
10, Sania Antluiid, Opitina Zeta, zamiena ilana,
11,Goran Palevid, OpStina Moikovac, zamjena ilana,
12.Zoran Tomi6, OpStina Nik5i6, zamiena ilana,
l3,Marijan Popovid, OpStina Plievlja, zamiena tlana,
14.Mirko Mustur, OpStina Herceg Novi, zamjena ilana,
15.felena Radonji6, Priiestonica Cetinje, zamiena tlana.

Na sjednici su, u ime Sekretarijata Zajednice opitina, prisustvovali: Mi5ela Manoilovid,
generalna sekretarka; Blaienka Dabanovid, Pomoinica Generalne sekretarake za sistem
Iokalne samouprave; Milica Radoiitid, Pomoinica Generalne sekretarke za oblast
medunarodne saradn)e i evropskih integracija; i Marko Mihailovi6, Rukovodilac za
oblast poljoprivrede, turizma, energetike, preduzetni5tva, , pravne i oplte poslove, u
svoistvu zapisniiara.

Potpredsjednik Upravnog odbora je na podetku konstatovao da je od ukupno 25 dlanova
prisutno 14 dlanova i zamjene dlanova, te da postoje uslovi za rad i odludivanje Upravnog
odbora,
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Za sjednicu je predloZen sledeii

Usvajanje Zapisnika sa 46, sjednice Upravnog odbora;
Izbor predsjednika Upravnog odbora Zajednice opitina;
Izbor p otpredsj ednika Upravnog odbora Zajednice opitina;
Predlog Odluke o obrazovanju Kadrovske komisije;
Informacija o posledicama Odluke Ustavnog suda o ukidanju odredbi d|, 2, 23
stav 2 i 24 stav 2 Granskog kolektivnog ugovora za stambeno-komunalnu
djelatnosN
Informacija o incijativama za izmjene i dopune propisa iz oblasti reprograma
poreskog duga opitina i oporezivanja nepokretnosti;
Predlog odluke o predlogu kandidata za tlana Odbora direktora Zavoda za
hitnu m e dicinsku p om o t;
Predlog odluke o predlogu kandidata za dlana Savjeta za inovacije i pametnu
specijalizaciju;
Razno,

Upravni odbor je sa 13 glasova ZA i 1 glasom PROTIV usvojio predloZeni dnevni red.

TaEka 1. Usvaianie Zapisnika sa 46. sjednice Upravnog odbora

Nije bilo diskusije po ovoj taiki dnevnog reda.

F Zapisnik sa 46. sjednice Upravnog odbora Zajednice opStina Crne Gore usvojen je
jednoglasno.

Slobodan Delid-tlan nakon usvaiania prve tatke dnevnog reda nrisusWuie 47. siednici
i ukupan broi prisutnih ie 15,

Nakon usvajanja Zapisnika sa 46. sjednice pre3lo se na drugu taiku dnevnog reda.

Tadka 2. Izbor Predsjednika Upravnog odbora Zaiednice op3tina Crne Gore

Potpredsiednik Upravnog odbora Radoi Zugi6 se osvrnuo na prethodnu sjednicu, radi
kolega koji nijesu bili prisutni. Na proiloj sjednici su predloZeni kandidati Nihad Canovii
predsjednik Opstine Plav i Rado5 Zugii predsjednik Op5tine Zabljak. Oba kandidata su
dobila po 10 glasova od prisutnih 2l tlana, dok je jedan ilan bio lzdrian.
Upoznao je prisutne sa dosadainjom praksom koja se primjenjivala u Zajednici opitina
prilikom izbora predsjednika i potpredsjednika organa Zajednice svih decenija njenog
postojanja, a koia je podrazumijevala primjenu regionalnog principa, principa
ravnopravne zastupljenosti manjinskih naroda i rodne ravnopravnosti.
Istakao je da kandidati za predsjednika treba da znaju engleski jezik jer predsjednik
Upravnog odbora zastupa Zajednicu pred metlunarodnim organima i organizacijama.
PoZeljno je da buduii predsjednik ima najmanje joi dvije godine mandata na funciji
predsjednika op5tine, koliko traje i mandat predsjednika Upravnog odbora.
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Na prethodnoj sjednici je dogovoreno da se kandidati za predsjednika Upravnog odbora
predlaZu usmeno i da se glasanje vr5i javno, sa iim su se sloZili prisutni.

lstakao je da dosada5nji predsjednik Upravnog odbora Duian Raidevii dolazi iz juinog
regiona, predhodni predsiednik Veselin Grbovi6 iz centralnog regiona, pa je praksa da
slededi predsjednik Upravnog odbora bude iz sievernog regiona .

Potpredsjednik je pozvao tlanove da predloZe kandidate za predsjednika Upravnog
odbora.

Pristupilo se glasanju za
OPSTINA

izbor PREDSJEDNIKA UPRAVN0G ODBORA ZAIEDNICE

F Od ukupno 15 orisutnih Elanova Upravnog odbora. ZA kandidata RadoSa
Zugita glasalo je 13 ilanova. 2 PROTIV nije bilo UZDRZANIH.

F Konstatuie se da ie Rado5 Zugid izabran za predsiednika Upravnog odbora
Zajednice onStina Crne Gore,

Predsjednik Upravnog odbora Rado5 Zugi6 se zahvalio na izboru. Ukazao je da
predsjednik i ilanovi Upravnog odbora imaju statutarnu nadleinost da zastupaju
Za)ednicu opstina pred centralnim organima vlasti i medunarodnim organima i
organizacijama i najavio je aktivnosti Zajednice u susret izazovima koji predstoje u
narednom periodu.

Za realizaclju vedine aktivnosti i inicijativa Zajednice, kojima se odlidno prepoznaju
problemi i nude adekvatna rijeSenja, neophodna je politi6ka podrSka kolu joj mora pruZiti
i predsjednik Upravnog odbora ali i svi ostali ilanovi preko ministara i poslanika iz svojih
partija kako bi bile prihvaiene i stavljene u proceduru. Zajednica je pokazala da se na nju
moZemo osloniti u strutnom smislu ali kao predsjednici opitina i gradonadelnici, moramo
biti jedinsweni i uloiiti mnogo viSe napora u zagovaranje i lobiranje za pripremljene

Zeliko Komnenovi6 je saglasan da predsjednikbude iz sjeverne regije i predlaie Radoia
Zugi6a. Ukazao je na pohvalne rezultate OpStine Zabljak od kada.je na njenom Eelu Radoi
Zugi6. Istakao je da pored odlidnog rada Rado5 Zugii ima i sve kompetencije koje su
potrebne za predsjednika Upravnog odbora Zajednice opStina Crne Gore.

Aleksandar Grgurovi6 se zahvalio Sto je na prethodnoj siednici bio predloZen za
kandidata. PodrZao le predlog Zellka Komneni6a da predsjednik bude Radoi Zugi6.

Rado5 Zugi6 se zahvalio Zetjku Komneniiu Sto ga je predloZio kao kandidata za
predsjednika Upravnog odbora i upoznao je ukratko prisutne sa svojom biografijom i
rezultatima rada na ielu Op5ine Zabljak. Istakao je da prihvata kandidaturu i izrazio stav
da sledeii predsjednik Upravnog odbora bude iz sjevernog regiona.

0d strane predsiedavaju6eg konstatovano je da je jedini kandidat za predsjednika
Upravnog odbora Radoi Zugii i Glasanje se vr5i javno.
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inicijative Zajednice na centralnom nivou vlasti jer je to u na5em najboljem interesu i u
skladu sa ulogom Upravnog odbora i njegovog predsjednika po Statutu Zajednice.

Pozvao je sve kolege da liino prisustvuju sjednicama Upravnog odbora kad god su u
prilici jer le funkcionalna saradnia na nivou nosilaca izvr5ne vlasti i dogovori po mnogim
pitanjima utvrdivanja lokalne politike koji su zajedniEki problem svih opltina a koji se, uz

svo uvaZavanje opunomoienih predstavnika, na tom nivou ne rijeSavaju.
Istakao je da Sekretarijat priprema projekat usmieren na razvoj zdravswenog turizma u

zaledu svih crnogorskih opStina povezan sa organskom poljoprivrednom proizvodnjom,

za5titom iivotne sredine i zdravim stilovima iivota u cilju brendiranja crnogorskih
opltina kao BIO EKO destinacija. Ovo moZe biti razvojna Sansa op5tina i odgovor na

depopulaciju i odliv kadrova, narodito mladih, koje je pokazao poslednji popis, kao i za

stvaranje uslova da u bududnosti govorimo o turistitkoj godini a ne viBe o turistifko.j
sezoni.

Nakon izbora predsjednika Upravnog odbora pre5lo se na treiu tadku dnevnog reda.

Taika 3. Izbor potpredsjednika Upravnog odbora Zaiednica op3tina Crne Gore

Predsjednik Upravnog odbora RadoS Zugi6 je ukazao na statutarnu odredbu da
Upravni odbor ima dva potpredsjednika. Konstatovao je da 6e procedura za izbor
potpredsjednika biti ista kao i procedura za izbor predsjednika Upravnog odbora.
Pozvao je dlanove da predloZe kandidate za potpredsjednika Upravnog odbora.

Zeljko Komnenovid je istakao da bi po principu teritorijalne zastupljenosti slede6i
potpredsjednik trebao da bude iz juine regije i predloZio je predsjednika op5tine Ulcinj
Genci Nimanbegu, s'obzirom na njegove kompetencije i iskustvo.

Radoi Zugid je podrZao predlog da potpredsjednik Upravnog odbora bude Genci
Nimanbegu.
Genci Nimanbegu se zahvalio Zetjku Komnenovi6u na predlogu i prihvatio .je
kandidaturu za potpredsj ednika Upravnog odbora.

Kad nije bilo drugih predloga, konstatovano je da je jedini kandidat za potpredsiednika
Upravnog odbora Genci Nimanbegu i da 6e se glasanje vrliti javno.

Pristupilo se glasanju za izbor POTPREDSJEDNIKA UPRAVNOG ODBORA ZAJEDNICE
OPSTINA

F Svih 15 nrisutnih ilanova Upravnog odbora ie glasalo ZA kandidata Genci
Nimanbegua,
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F Konstatuie se da ie Genci Nimanbegu izabran za potpredsiednika Upravnog
odbora Zajednice op5tina Crne Gore.

Genci Nimanbegu se zahvalio na izboru za potpredsjednika Upravnog odbora i ukazanom
povierenju.

Nakon izbora potpredsjednika Upravnog odbora preSlo se na ietvrtu tadku dnevnog reda.

TaEka 4. Predlog odluke za obrazovanie Kadrovske komisiie.

Generalna sekretarka je podsjetila prisutne da je Upravni odbor na sjednici od 10. juna
ove godine donio Zakljudak da se obrazuje kadrovska komisi)a Zajednice sastavljena od
pet dlanova Upravnog odbora. Njen zadatak je predlaganje kandidata za ilanove
upravnog odbora, odbora direktora i savjeta pravnih lica tiji je osnivai drZava Crna Gora
kao i za potrebe predlaganja dlanova savjeta i drugih radnih tijela Vlade Crne Gore.

Ukazala je da je Sekretarijat Zajednice u realizaci.ji ovog zakljudka u vi5e navrata upu6ivao
poziv tlanovima Upravnog odbora da se kandiduju za ovo radno tijelo kako bi se mogao
pripremiti predlog odluke o njegovom obrazovanju.

Predloge kandidata su u konadnom dostavile opStine Andrijevica, Petnjica, Plav, Zeta i
Savnik. VaZno da se ova odluka donese jer kada Vlada Crne Gore traZi Zajednici predloge
tlanova u tim organima i radnim tijelima u skladu sa posebnim zakonima, naide56e
ostavlla rokove postupania u satima pa Zajednica nije u mogu6nosti da obavi konsultacije
sa op5tinama, pripremi predloge u potrebnoj formi niti postoie kriterijumi po kojima bi
se odabrao iedan od vi5e predloZenih kandidata od strane opitina.

Predsjednik Upravnog odbora je o$orio diskusiju po ovoi tatki dnevnog reda.

Zetiko Komnenovii je istakao da bi bilo legitimno da dlanovi Kadrovske komisije budu
birani tako da se ispoituje kriterijum teritorijalne zastupljenosti i da se samim tim izvrsi
korekciia predloZenih kandidata.
felena Radoniif je iznijela stav da su jedino navedenih pet opitina bile aiurne i poslale
predlog kandidata i da bi trebalo usvojiti Predlog odluke o obrazovanju Kadrovske
komisije.

Predsjednik Upravnog odbora Rado5 Zugit je dao na glasanje Predlog odluke o

obrazovanju Kadrovske komisije.

ITnrqrrni ndlrnr. ca 2 rrlaca 7A 1 O olq nr;a DDrrTII/ i , ntaca rrZnPiAU '"iio
usvojio Predlog odluke o obrazovanju Kadrovske komisiie.

Nakon toga pre5lo se na petu tatku dnevnog reda.

Tatka 5. Informaciia o posledicama odluke Ustavnog suda o ukidaniu odredbi il.2,
23 stav 2 i 24 stav 2 Granskog kolektivnog ugovora za stambeno-komunalnu
dielatnost.
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Predsjednik Upravnog odbora Radoi Zugi6 je dao rijet Generalnoj sekretarki
MiSeli Manojlovi6 da informi5e Upravni odbor o odluci Ustavnog suda CG u vezi
Granskog kolektivnog ugovora za stambeno-komunalnu dielatnost.

MiSela Manojlovid je navela da ie u skladu sa zakljudkom Upravnog odbora od 17.
novembra 2023. godine, Zajednica op5tina podniiela Ustavnom sudu CG icijativu za
ocjenu ustavnosti i zakonitosti Granskog kolektivnog ugovora za stambeno-komunalnu
djelatnost 20. decembra 2023. god. i predloZila prioritetno odlubivanje zbog posledica
koje ie taj ugovor izazvati po privredna dru5tva u vlasniitvu op5tina koja obavljaju
komunalnu djelatnost.

Ustavni sud Crne Gore je prihvatio inicijativu Zajednice i 8. oktobra 2024. godine
prioritetno donio Odluku kojom se ukidaju odredbeEl.2,23 stav2i24 stav 2 Granskog
kolektivnog ugovora za stambeno-komunalnu djelatnost i prestaiu da vaZe danom
objavljivanja odluke u ,,SluZbenom listu Crne Gore".

Ovo znaii da se Granski kolektivni ugovor ne6e vi5e primjenjivati na privredna druitva
u ovim oblastima tiji je osnivat opitina.

Ako su privredna dru5tva neposredno primjenjivala osporeni GKU, od dana objavljivnja
odluke Ustavnog suda CG u,,SluZbenom listu CG" viSe ga neie primjenjivati a sledeiu
zaradu zaposlenima obraiunaie prema Opitem kolektivnom ugovoru. Svakako postoji
legitimna moguinost da bez odlaganja pristupe zakljudivanju kolektivnog ugovora kod
poslodavca od strane nadleZnog organa poslodavca i reprezentativne organizacije
sindikata. Postoji i mogu6nost zakljuiivanja granskog kolektivnog ugovora u skladu sa
zakonom i to izmedu reprezentativne organizacije sindikata i osnivaEa.

U drugom sluiaju, ako su neka privredna dru5wa vei donijela kolektivni ugovor kod
poslodavca na osnovu osporenog GKU, taj kolektivni ugovor je u primjeni sve dok se ne
stavi van snage na jedan od nadina navedenih u prvom slutaju.

Predsjednik RadoS Zugi6 i potpredsiednik Genci Nimanbegu su iznijeli skoro
identidan stav da je Granski kolektivni ugovor za stambeno-komunalnu djelatnost od
podetka primjene pravno manjkav i da organi lokalne samouprave nisu udestvovali u
njegovom potpisivanju i da je kao nametnut prouzrokovao poveCanje tro5kova lokalnih
komunalnih preduzeia.

Upravni odbor ie usvoiio Informaciiu o posledicama Odluke Ustavnog suda o
ukidanju odredbi i1,2,23 stav 2 i 24 stav 2 Granskog kolektivnog ugovora za
stambeno-komunalnu dielatnost,

Nakon usvajania lnformacije o posledicama Odluke Ustavnog suda pre5lo se na Sestu
taiku dnevnog reda.

Tatka 6, Informacija o incijativama za izmiene i dopune propisa iz oblasti
reprograma poreskog duga op5tina i oporezivanja nepokretnosti.
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Predsjednik Upravnog odbora Rado5 iugit je dao rijet Generalnoj sekretarki MiSeli
Manojlovii da informiSe Upravni odbor u vezi rijeiavanja spornog pitanja zaostalih
poreskih dugova pojedinih opStina po osnovu poreza i doprinosa na zarade zaposlenih
na koje se plaiaju kamate i o rezultatima pregovora sa Ministarstvom finansija.
Generalna sekretarka MiSela Manoilovii je istakla da su na osnovu odluke Vlade CG, 201-5.
god. odredene opStine zakljuiile ugovore o reprogramu dospjelih poreskih potraZivanja
sa Ministarstvom finansija, uz obavezu plaianja kamata. Nakon toga je 2016. god.
donesen Zakon o reprogramu poreskih potraZivanja kojim se po prvi put zakonski
uretluje reprogram za sva pravna i fiziEka lica koja imaju dugove do odredenog datuma i
kojim se daje pravo na otpis kamata ako redovno otpladuju rate. Njime su op5tine izriiito
iskljutene kao moguii korisnici ovih prava.
Novi Zakon o reprogramu sa novim datumom dospje6a poreskih dugova donijet je202l.
god. pod istim uslovima i bez promjene u odnosu na status opStine i njenu oiiglednu
diskriminaciju . Istakla ie da je Zajednica jo! pro5le godine inicirala njegove izmjene i
dopune ministru Dajmanovi6u koje nisu prihvaiene.
U ovom periodu Vlada ie donosila i vi5e uredbi kojima )e dozvoljavala odlaganje plaianja
poreskih dugova na rate u skladu sa posebnim zakonom ali opltine su bile izuzete i iz
njihovog obuhvata.
U konadnom, 2024. god. donesen ie novi Zakon o otpisu kamate na dospjele poreske
obaveze kojim se urecluje isto pitanje ved uredeno Zakonom o reprogramu poreskih
potraZivanja, samo sa drugim datumom dospjeda poreskih dugova. Opltine ni po ovom
zakonu ne mogu oswariti pravo na otpis kamata a amandman Zajednice koji smo ponudili
Skup5tini Crne Gore u poku3aju da izdejstvujemo isto pravo za opitine - nije prihvaien.
Poledine opltine, pored neplaienih dugova i kamata dospjelih do 2015.god, imaju i

dugove sa kamatama nastale od 2015. god. do danas.
Da bi se sprijetila najavljena blokada njihovih raduna od strane Poreske uprave Crne Gore
i Ministarswa finansija, predstavnici Zajednice su podetkom oktobra odrZali sastanak sa

ministrom finansija i direktorom Poreske uprave Crne Gore pa je Sekretarijat Zajednice,
u skladu sa dogovorom sa tog sastanka, i prije uWrdenog roka ponudio ministarstvu
kompletne tekstove izmjena i dopuna ova dva zakona sa obrazloZenjem i tekst nove
Vladine uredbe.
Tekstovima zakona se, zbog javnog interesa, reguli5e pravo reprograma za opitine na
duZi rok otplate, tj. 120 rata, sa pravom na otpis kamata u sluiaju njihovog redovnog
izmirivanja, koje imaju i svi ostali poreski duZnici u Crnoj Gori. Sa svim ponudenim
tekstovima obuhvatili smo i nove dugove opitina nastale do kraja 2024.god. ali i dugove
i kamate ugovorene do 2015. god. kako bi ubli u pravni reZim uredne otplate sa pravom
na otpis kamata.
Ministarstvo se po tome izjasnilo 1.8. oktobra tako 5to je odbilo tekstove zakona iz pravno
neprihvatliivih razloga, tj. navodne diskriminacije koja je prihvatljiva i oEigledna na Stetu
op5tina ali ne i u njihovu korist, bez obzira na nesporan javni interes koii, sam po sebi,

obesmi5ljava ideju diskriminacije. Povodom teksta uredbe, obaviiestilo nas ie da ie se

konsultovati saAgencijomza kontrolu drZavne pomoii. Napomenula je daieiuslutaju
nienog prihvatanja, opstine ostati uskraiene za pravo na otpis kamata koie imaju svi
ostali pravni subjekti u drZavi. Stoga je ona instant rje5enje koje pravi izvjestan pomak ali
ne doprinosi stvaranju uslova za finansijsku odrZivost opitina na principima Evropske
povelje o lokalnoi samoupravi.
Generalna sekretarka je iznijela predlog prisutnima da bi svrsishodno bilo da u budu6im
sluiajevima dostavljanja incijativa za izmiene zakona, a koii se direktno titu op3tina bilo
efikasniie da potpisnici istih budu predsjednicii svih 25 opitina.
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Istakla je da je poZeljno da dlanovi Upravnog odbora lobiraju kod nadleinih ministarstava
i Skupitine Crne Gore.

Predsjednik Upravnog odbora Rado5 Zugi6 je istakao da je ovo pitanje od suStinskog
interesa za sve opitine i njihova preduzeia .

Konstatuie se da se Upravni odbor upoznao sa Informaciiom o incijativama za
izmjene i dopune propisa iz oblasti reprograma poreskog duga op3tina i
oporezivania nepokretnosti.
Zaduiuiu se svi ilanovi da lobiraju za dono5enje Zakona o izmienama i dopunama
Zakona o reprogramu poreskih potraiivania i Zakona o otpisu kamate na dospiele
poreske obaveze i da na slededim siednicama informiSu Upravni odbor o ishodu
lobiranja.

Nakon toga pre3lo se na sedmu taiku dnevnog reda.

Taika 7. Predlog odluke o imenovanju ilana Odbora direktora Zavoda za hitnu
medicinsku pomo6.

Predsjednik Upravnog odbora Radoi Zugit, je obavijestio prisutne da je Ministarswo
zdravlja dostavilo Sekretarijatu Zajednice zahtjev za delegiranje predstavnika Zajednice
opltina za dlana odbora direktora Zavoda za hitnu medicinsku pomoi. Postupajuii po
Zakonu o zdravstvenoj zaBtiti potrebno je da se delegira jedan predstavnik Zajednice sa
stedenim zvanjem doktora medicine koji ie biti predloZen Vladi Crne Gore za imenovanje.
Prisutni nisu imali predloge za kandidata za tlana 0dbora direktora Zavoda za hitnu
medicinsku pomo6.
Konstativano ie da do sriiede 20.11,2024. godine dostave Sekretariiatu zajednice
usagla5en stav po pitaniu kandidata za ilana Odbora Zavoda za hitnu medicinsku
pomo6.

Nakon toga pre5lo se na osmu tadku dnevnog reda.

TaCka 8. Predlog odluke o predlogu kandidata za tlana Savjeta za inovacije i
pametnu speciializaciiu.

Predsjednik Upravnog odbora Radoi Zugii je obavijestio prisutne da je Ministarswo
prosvjete, nauke i inovacija donijelo Odluku o izmjeni Odluke o obrazovanju Savjeta za
inovacije i pametnu specijalizaciju u Eijem sastavu su 14 ministara, driavni sekretar
Ministarstva prosvjete nauke i inovacija, predstavnici Univerziteta, IRF-a , Unije
poslodavaca, Privredne komore, Agencije za investicije, savjetnik predsjednika Vlade
CG, predstavnik ZOCG...

U prethodnom sastavu ovog Savjeta predstavnik Z0CG bio je Nikola Miiunovii
rukovodilac SluZbe za informacioni sistem Glavnog grada Podgorice.
U kratkoj diskusiji Aleksandar Grgurovi6 je iznio predlog da se dosadaSnji predstavnik
Nikola Mi6unovi6 predloZi za Elana Savjeta za inovacije i pametnu speciializaciju.
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Nakon toga preSlo se na devetu tatku dnevnog reda.

Tatka 9. Razno,

Pod tadkom RAZN0 Sekretariiat Zajednice je kandidovao:

Iziainjavanie o predlogu podsticainih miera za investiciie na teritoriii opStina
oslobaalaniem od poreza na nepokretnosti za odretleni period,

Predsjednik Upravnog odbora Radoi i,tgit je dao rijei Generalnoj sekretarki Mi5eli
Manojlovi6 da informiSe Upravni odbor u vezi predloga podsticajnih njera za investicije
na teritoriii opltina oslobailanjem od poreza na nepokretnosti za odredeni period.

Generalna sekretarka MiSela Manojlovii je istakla da je tokom poslednja dva mjeseca
Zajednica je pripremila tekstove 4 zakona u cilju naplate nenaplativih potraiivanja po
osnovu poreza na nepokretnosti, zatim, u cilju otklanjanja svih procesnih problema u
sprovoclenju Zakona o porezu na nepokretnosti i prinudnoj naplati, naroiito da bi se

rije5ilo pitanje milionskih troSkova postupka koji se u kontinuitetu isplaiuju poznatim
advokatskim kancelarijama i advokatima. Zakon o porezu na nepokretnosti pruZa
moguinosti da se odreclenim stimulativnim mjerama, ti. poreskim olak$icama i
oslobodenjima, podstaknu investicije od interesa za opitine i swori povoljan poslovni
ambijent za razvoj opStina.

Tako je vaZedim zakonom propisano poresko oslobodenje za tri godine za sve investitore
i fizitka lica, bez obzira da li grade objekat za daliu prodaju ili za sopstvene potrebe' Isto
oslobodenje propisano je za pravna lica, ali samo ona koja su registrovana i grade za dalju
prodaju (gratlevinske kompanije), ali ne i za ona koja grade za sopswene potrebe.

U pripremljenom tekstu zakona predloZeno je da se izjednate sva pravna lica, graditelii
objekata, u smislu da im se propiSe isto poresko osloboclenje bez obzira na namjenu
objekta.

Takotle smo predloZili novo poresko oslobodenje od 5 godina od poietka gradnje
ugostiteljskog objekta sa 4 i viie zvjezdica i drugog razvoinog infrastrukturnog objekta
koji uwrdi opBtina svojom odlukom.

Posto se radi o pitanjima lokalne politike u oblasti podsticajnih mj era za razvoi opBtine i
za privladenje stranih investicija u infrastrukturu, koja le u nadleinosti predsiednika
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Predsjednik Upravnog odbora Radoi Zryit, je dao na glasanje predlog da Nikola
Miiunovii bude predloZen od strane Zajednice op3tina za ilana Savjeta za inovacije i
pametnu specijalizaciju.

F Upravni odbor sa 13 glasova ZA,0 glasova PROTIV i 2 glasa UZDRZAN
usvojio ie predlog da Nikola Midunovid bude kandidat Zajednice opitina
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op5tine, potreban nam je va5 veiinski stav po ovim pitanjima kako bismo definisali
konatne predloge u tekstovima zakona i pokrenuli inicijativu za njihovo stavljanje u
proceduru. Zbog zna(.aja ovih zakona po finansijsku odrZivost opitina, takode Vas
obavjeitavam da smo vei omoguiili op5tinama pisano izjaSnjenie na sva 4 zakona, ali i da
6emo u toku ovog i narednog mjeseca obaviti dodatne usmene konsultacije sa lokalnim
poreskim organima u sva tri regiona po pitanju svake predloZene odredbe poiedinaino.

Mirko Mustur je iznio neslaganie sa predlogom da se obezbijedi poreska olakiica za

investitore ugostiteljskih objekata sa 4 i viSe zvjezdica.
Sa stavom Mirka Mustura se saglasio i potpredsiednik Upravnog odbora Genci

Nimanbegu i istakao da u primorskim opStinama imaju znadajan broj zahtjeva za

izgradniu elitnih hotela.
Generalna sekretarka je ukazala na stav da sto je karakteristirno za odretlene opstine ne

mora biti pravilo za ostale, pogotovu kada ie u pitanju sjeverna regiia. Ponudila je

alternativu da se utvrdi pravni osnov i da svaka opbtina svojom odlukom utvrdi vrste
objekata od interesa za op5tine, za koje 6e vaZiti oslobotlenje.

Rado5 Zugii je iznio stav da bi trebalo da zakon propisuje da jedinica lokalne samouprave
ima nadleZnost da donese samostalno odluku koja se tide osloboclenja ivestitora, ali da je

investitor u obavezi da dostavi biznis plan, dinamiku i rok izgradnje.

Prisutni su saglasni da Sekretarijat u predlogu zakona koji ie biti upuieni ministarstvu
uWrdi pravni osnov da svaka opltina svojom odlukom defini5e objekte, nadin i uslove
oslobotlenja od poreza.

Sjednica Upravnog odbora je zavriena u 1-4 h.

Broj:}z- O\ / 1-\
Podgorica, 30. januar.2025. godine

GENERALNA SEKRETARru
MiSela Manojlovit

Zapisnik sadinio: Marko Mihailovii
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